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Távolt voltak: Papp Péter és Sólyom Jöran bizottsági tagok 

 

Hermann Istvánné elnök köszöntötte a megjelenteket és 13 óra 5 perckor megnyitotta a bizottság 

ülését. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Sólyom Jöran bizottsági tag egészségügyi okok miatt nem tud 

részt venni a mai ülésen.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert az 5 fő bizottsági tagból 3 fő jelen volt. 

Ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontokat.  

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a tagokat, szavazzanak a napirend 

elfogadásáról. 

 
A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló Bizottsága 

16/2017. (XI.15.) TSPBB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló 

Bizottsága a 2017. november 15-ei, rendkívüli, nyílt ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. A helyi közművelődési tevékenység működési feltételeiről, valamint a civil szervezetek 

támogatásáról szóló 23/2015. (X.24.) számú rendelet módosítása 

2. A társadalmi és sportcélok megvalósítását szolgáló önkormányzati támogatások 2018. évi pályázati 

felhívása 

 

Felelős: Hermann Istvánné elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: A helyi közművelődési tevékenység működési feltételeiről, valamint a 

civil szervezetek támogatásáról szóló 23/2015. (X.24.) számú rendelet 

módosítása  

 

Hermann Istvánné elnök elmondta, a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság (MOSB) javaslattal élt 

a képviselő-testület felé, hogy egészítse ki a rendelet fenti rendelkezését egy következő d) ponttal, 

mely szerint a képviselő-testület egyedi döntése alapján is részesülhet támogatásban – az 5. §-ban 

felsorolt közösségi célok megvalósulása érdekében - az a társadalmi és sportszervezet, amelyre a 

rendelet személyi hatálya vonatkozik. 
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A MOSB javasolja továbbá a hatékonyabb pénzügyi és szakmai ellenőrzés megvalósulása miatt a 

rendelet 9. § (12) bekezdését kiegészíteni azzal, hogy a támogatásban részesülők a támogatás 

összegével a támogatási megállapodásban foglaltaknak megfelelően, évente legalább két alkalommal 

kötelesek elszámolni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint ezt nem a MOSB javasolta, hanem a belső ellenőr. 

Nem érti, hogy lehet kétszer elszámolni valamivel évente? Ez rosszul van megfogalmazva. Vannak 

olyan esetek, amikor ez nem lehetséges. Példaként a Foltvarró Szakkör 50 E Ft-os támogatását 

említette. Kétszer elszámolni ugyanarról, ennek semmi gyakorlati értelmét nem látja. Meg van szabva 

az elszámolási határidő, addigra kell egyszer elszámolni. Nem kell bonyolítani ezt, ez nem segíti a 

hatékonyabb pénzügyi ellenőrzést.  

Nem értett egyet azzal, hogy egyedi képviselő-testületi döntés alapján is kapjanak a szervezetek, 

egyesületek ilyen támogatást. Ez a rendelkezés a bizottság hatáskörét megnyirbálja. A képviselő-

testület döntése igazából attól függ, hogy milyen támogatókat tud megszerezni az adott szervezet. 

Szintén nem egyértelműen van fogalmazva, hiszen nincs meghatározva az, hogy a társadalmi és 

sportcélú pályázatokból nyerhető el támogatás a képviselő-testület egyedi döntése alapján, vagy pedig 

a költségvetésből. A költségvetésből eddig is bárkit támogathatott a képviselő-testület. Viszont a 

Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló Bizottságnak (TSPBB) biztosított keretről a bizottság 

dönt. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens jelezte, a belső ellenőri jelentés javasolta a 

rendeletmódosítást annak okán, hogy az elmúlt esztendőben a nagy sportszervezetek közül az egyik, 

az OSE plusz támogatást kért, amit a képviselő-testület szavazott meg neki. Ez célhoz kötött 

támogatás volt. Azt nem a TSPBB keretéből adták. És amikor a belső ellenőr vizsgálta ezeket a 

támogatásokat, akkor kereste annak a rendeletben lévő lehetőségét. Hiányzik a rendeletből az, hogy a 

képviselő-testület egyedi döntése alapján kaphat még támogatást bármelyik civil vagy sport szervezet. 

Erre a rendeletben nem volt lehetősége a képviselő-testületnek. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint bármit támogathat a képviselő-testület egyedi döntés 

alapján. Ennek semmi köze a TSPBB-hez, tehát az önkormányzat költségvetésére vonatkozó döntés az 

egyedi támogatás. Ez egy formai dolog, akkor a képviselő-testület dönthessen.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens elmondta, 58 szervezet kapott az idei évben a TSPBB-től 

támogatást. Ezek elszámolását intézni óriási munka. Ezt a szabályozást is a belső ellenőr javasolta és 

mint egy feladatot tűzte a jegyző asszonynak, hogy javasolja módosítani a rendeletet. Lehet, hogy egy 

összeghatárt kellene beletenni, nagyobb támogatással kellene évente kétszer elszámolni, szigorúbb 

kontrollt jelentene egy fél éves elszámolás.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag javasolta, hogy az önkormányzati költségvetésből történő támogatás 

összegével kelljen elszámolni évente kétszer. Bizottságuknál ez értelmetlen, plusz munkát adnak a 

civileknek és mindenkinek. 

Módosítási javaslata volt, hogy az a szervezet, mely költségvetési sorról, de nem a TSPBB által 

kiosztott összegből kap támogatást, az évente két részletben számoljon el. A „két alkalommal” nem 

pontos kifejezés.  

Az lett volna a cél, hogy a nyári szünetig (júniusig) felhasznált összeggel számoljon el, majd az 

évessel egyben.  

 

Hermann Istvánné elnök befogadta Szabó Mihály módosítási javaslatát. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag véleménye szerint csak akkor van értelme, ha a képviselő-testület 

által megszavazott ad hoc pénzekről van szó. Akkor érdekes az, hogy elszámoljanak. Pl. kér egy 

egyesület külön támogatást, azzal számoljon el. Ha nem erről van szó, nincs értelme ennek az 

egésznek. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, ha egyedi döntés alapján kap egy szervezet támogatást, a 

támogatási megállapodásban rögzítve van, hogy meddig kell neki elszámolni.  
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Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens hozzátette, hogy ez inkább a két nagy sportszervezet (az 

OSE és az OSZE) támogatására vonatkozik, hogy ne januárban zúdítsa rá a hivatalra az összes 

számláját. Ha bármi hiba van, akkor félévkor fel tudják tárni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, ez a képviselő-testületnek is jó, mert látja, milyen ütemben 

van felhasználva az a pénz. Esetleg a jövő évre lehet kalkulálni. 

Tehát az a megfogalmazás nem jó, hogy évente két alkalommal köteles elszámolni. Egyébként, ha a 

támogatási megállapodásban rögzítve van az elszámolás, akkor felesleges rendeletben szabályozni ezt.  

Annak nem látja értelmét, hogy a milliós támogatásnál kevesebb támogatásról évente két alkalommal 

számoljanak el. 

Azt lehetne még, hogy a képviselő-testület felé számoljanak be kétszer.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens egyetértett azzal, hogy úgy szabályozzák, hogy a 1,5 M 

Ft feletti támogatásokról évente két alkalommal számoljon be az adott szervezet. 

 

Hermann Istvánné elnök hozzátette, hogy az OSE egy évben kétszer szokott. Mert december 31-ig 

van a költségvetés. Utána szoktak még kiegészítést kérni a támogatásukhoz. Tehát ha két alkalommal 

veszik igénybe a támogatást, akkor ők kétszer számoljanak el. Javasolta, hogy attól tegyék függővé az 

elszámolást, hogy évente hány alkalommal veszik igénybe.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, a nagy sportszervezetek azt szokták kérni, hogy a következő 

évi támogatást előlegezze meg a képviselő-testület, a költségvetésbe februárban egy összegben kerül 

be ez a támogatást.  

 

Hermann Istvánné elnök kérte Szabó Mihály bizottsági tagot, a MOSB ülésen is ismertesse a 

módosító javaslatot.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről 

a módosítással. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló Bizottsága 

17/2017. (XI.15.) TSPBB határozata 

„A helyi közművelődési tevékenység működési feltételeiről, valamint a civil szervezetek 

támogatásáról szóló 23/2015. (X.24.) számú rendelet módosítása” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló 
Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A helyi közművelődési tevékenység 

működési feltételeiről, valamint a civil szervezetek támogatásáról szóló 23/2015. (X.24.) számú 
rendelet módosítása” című előterjesztést azzal a módosítással, hogy a rendelet 9. § (12) bekezdését 
javasolja kiegészíteni az alábbiak szerint „A támogatási megállapodásban foglaltaknak megfelelően az 
önálló költségvetési soron lévő támogatásokról évente legalább két alkalommal, június 30-ig és 
december 31-ig kötelesek elszámolni.”  
 

Felelős: Hermann Istvánné elnök 
 

13 óra 26 perckor Dr. Molnár Miléna aljegyző megérkezett a bizottság ülésére. 
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2. NAPIRENDI PONT: A társadalmi és sportcélok megvalósítását szolgáló önkormányzati 

támogatások 2018. évi pályázati felhívása  

 

Hermann Istvánné elnök jelezte, az a javaslat, hogy a pályázatok benyújtási határideje 2018. március 

15-e legyen.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens hozzátette, a pályázati felhívás szövege változatlan. A 

civil szervezetek képviselői elfogadhatónak tartották ezt a tervezett időpontot. Április 15-e körül dönt 

a bizottság a pályázatokról és utána még  egy kis idő az adminisztráció, illetve amíg az utalás 

megtörténik. Nem lehet lerövidíteni ezt, mert a civilek a közgyűléseket márciusban tartják. A civil 

fórumon jegyző asszony egyeztetett a civilekkel, akiknek megfelelnek a felhívásban szereplő 

időpontok. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, meg kellene határozni, mit jelent az, hogy profitorientált 

sportegyesület. A városban van ilyen?  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens elmondta, a Vidra Sport Kft. nonprofit kft., de lehetne 

akár profitorientált oroszlányi cég is. Például ha valaki például nekiáll sportszereket gyártani. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint ennek akkor van alapja, ha például valaki alapít egy 

sport kft.-t, és különböző marketing, vagy egyéb tevékenységeket is végez. Nyilván az a része az 

egyesületnek nem pályázhat, de az nem is végez sporttevékenységet.   

Felvetette továbbá, hogy nincs benne a pályázati felhívásban az, hogy az az egyesület nem pályázhat, 

aki külön költségvetési soron, a képviselő-testület egyedi döntése alapján támogatásban részesül. 

Ennek kizáró oknak kellene lennie. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens véleménye szerint ehhez a korláthoz széles konszenzus 

kellene a képviselő-testületen belül. Jellemzően többször jönnek támogatásért a civilek, nem 

ugyanarra a célra. Nem életszerű, hogy már januárban kitalálják az éves programokat, vagy hogy pl. 

év elején nem tudják a sportegyesületek, hogy mely versenyeken jutnak tovább.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, pont az OSE-ra, OSZE-ra gondolt. Költségvetési soron 

kapnak támogatást, de a kiírás szerint a TSPBB-nél is pályázhatnának, nincs kizárva.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás nem volt, Hermann Istvánné elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak a társadalmi célok megvalósítását szolgáló önkormányzati támogatások 2018. évi 

elnyerésére szóló pályázati felhívásról és a sportcélok megvalósítását szolgáló önkormányzati 

támogatások 2018. évi elnyerésére szóló pályázati felhívásról. 

 

A bizottság a pályázati felhívást nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló Bizottsága 

18/2017. (XI.15.) TSPBB határozata 

a társadalmi célok megvalósítását szolgáló önkormányzati támogatások 2018. évi elnyerésére 

szóló pályázati felhívásról és a sportcélok megvalósítását szolgáló önkormányzati támogatások 

2018. évi elnyerésére szóló pályázati felhívásról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló 
Bizottsága elfogadja a társadalmi célok megvalósítását szolgáló önkormányzati támogatások 2018. évi 
elnyerésére szóló pályázati felhívást és a sportcélok megvalósítását szolgáló önkormányzati 
támogatások 2018. évi elnyerésére szóló pályázati felhívást. 
 

Felelős: Hermann Istvánné elnök 
 

 

Miután több kérdés, észrevétel nem volt, Hermann Istvánné elnök a bizottság ülését 13 óra 34 

perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 Hermann Istvánné  

 elnök   bizottság tagja  

 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


